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Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 100  Dnr 2021/843 

 

Gatunamnsättning i samband med projekt Genomfart 
Ludvika 

Beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott godkänner följande 
förslag på gatunamnsättningar: 

1. Namnet på den nuvarande Grängesbergsvägen fastställs till Gamla 
Grängesbergsvägen. 

2. Namnet på den nya vägen parallellt med Gamla Grängesbergsvägen 
fastställs till Grängesbergsvägen. 

3. Namnet på den nya vägen vid kvarter Kommersen fastställs till 
Kommersvägen. 

4. Namnet på förlängningen av Hällvägen fastställs till Hällvägen. 

5. Namnet på den nya vägen från Rasfallsgatan till Björnstigen fastställs till 
Rådjursstigen. 

Beskrivning av ärendet 
I samband med den första delen i projekt Genomfart Ludvika genomförs 
förändringar på vägnätet som kräver dels ändring av gatunamn och dels 
framtagning av nya gatunamn. Alla förslag finns redovisade i Bilaga 1. 

En förändring är att Grängesbergsvägen byggts om till en lokalgata och en ny 
sträckning av väg 50 byggts mellan lokalgatan och järnvägen. Eftersom det 
finns ett antal adresser mellan Ludvika och Klenshyttan med adressområde 
Grängesbergsvägen är det naturligt att gatunamnet finns kvar på den nya 
sträckningen av väg 50 medan lokalgatan byter namn till Gamla 
Grängesbergsvägen. 

En ny lokalgata byggs från Snöåvägen längs kvarter Kommersen för infarter till 
några fastigheter som tidigare hade utfarter till Grängesbergsvägen. Förslag till 
gatunamn blir därför Kommersvägen.  

Utfarter från två fastigheter längs Snöåvägen stängs och istället ska de använda 
en ny väg som ansluter till Hällvägen. Eftersom den kan anses vara en 
förlängning på befintlig väg blir förslag till gatunamn Hällvägen. 
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Även längs Valhallavägen stängs ett antal utfarter och istället byggs en lokalgata 
mellan Rasfallsgatan och Björnstigen. Eftersom tre intilliggande lokalgator har 
namn associerade med vilda djur (Björnstigen, Lostigen och Mårdstigen) är 
förslaget till gatunamn Rådjursstigen. 

Namnförslagen på Gamla Grängesbergsvägen, Kommersvägen, Hällvägen och 
Rådjursstigen har godkänts av Lantmäteriet.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 12 november 2021. 

2. Förslagen redovisade på projektritning från Trafikverket och Sweco. 

______ 
 

Beslut skickas till 
GIS-ingenjör för handläggning 
Akten 
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Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 101  Dnr 2021/815 

 

Nyttjanderättsavtal Ludvika ridklubb 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden godkänner bifogat nyttjanderättsavtal 
där Ludvika ridklubb ges rätt att ianspråkta ett område vid Jägarnäs för 
ridslinga, som även är anpassad för häst med vagn. Fastigheterna som berörs är: 
Jägarnäs 1:15 samt Rävsnäs 3:3. Nyttjanderätten löper på 12 år och är 
kostnadsfri, se bilaga 2 för karta. 

Beskrivning av ärendet 
Ludvika ridklubb har kontaktat kommunen för att få anlägga en ridslinga vid 
Jägarnäs, som även är anpassad för häst med vagn. Området angränsar mot 
vattenområdet och därför krävs strandskyddsdispens, vilket även är ett krav för 
nyttjandeavtalets giltighet. För att finansiera och bygga anläggningen kommer 
medel att sökas externt. Ett krav som framförts från extern bidragsgivare är att 
nyttjanderätten ska gälla för en tid av minst 10 år. Nyttjanderättsavtalet är 
skriven på 12 år just med tanke på att förseningar kan uppstå i projektet och av 
den anledningen kan 10 år vara för snålt tilltaget. Markerad gång- och cykelväg 
inom området kommer inte att påverkas av ridslingan då sträckningen kommer 
att dras öster om gång- och cykelväg. Eventuellt staket som uppförs ska hålla 
öppningar så att privatpersoner att passera inom och genom området. På sikt 
kan belysning tillkomma som gynnar både ridklubb tillika gående och cyklister 
inom området. Ansvarig tjänsteman ser positivt på initiativet och bedömer att 
det rörliga friluftslivet påverkas i mindre utsträckning. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 26 oktober 2021. 
2. Bilaga 1. Nyttjanderättsavtal 
3. Bilaga 2.  Karta 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 102  Dnr 2021/877 

 

Nyttjanderättsavtal för basketplan vid Skuthamn 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden godkänner bifogat nyttjanderättsavtal, 
se bilaga 1, där Kristliga föreningen av unga människor (KFUM) ges rätt att 
ianspråkta ett område vid Skuthamn på fastighet: Ludvika 6:1, för att anlägga en 
basketplan, se bilaga 2. Nyttjanderätten löper på 12 år och är kostnadsfri. 

Beskrivning av ärendet 
KFUM, basket, har kontaktat kommunen för att få anlägga en basketplan vid 
Skuthamn angränsande till vollyboll planen.  Då medel söks externt är ett krav 
att nyttjanderätten ska löpa på minst 10 år för att bidrag ska beviljas. 
Nyttjanderätten är skriven på 12 år just med tanke på att förseningar kan uppstå 
i projektet och av den anledningen kan 10 år bli för kort tid. Eventuell 
strandskyddsdispens ska sökas samt beviljas för att nyttjanderättsavtalet ska 
giltighetsförklaras, annars är nyttjanderättsavtalet ogiltigt. Nyttjanderättshavaren 
är medveten om att planen kommer att placeras direkt ovanpå befintliga vatten- 
och avloppsledning och av den anledningen kan inte någon form av 
ekonomiskt ansvar åläggas varken Ludvika kommun, ledningsägaren eller 
entreprenör, ifall ledning går sönder och skada uppkommer på planen, för detta 
ansvarar nyttjanderättshavaren fullt ut. Såsom skada räknas om åtkomst till 
området behöver göras för att laga ledning eller om tillträde behöver göras av 
annan anledning. För återställande av planen svarar KFUM, där även 
markarbeten ingår för att kunna asfaltera planen på nytt. Ansvarig tjänsteman 
ser i övrigt positivt på etablering av basketplanen på aktuellt område.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 26 oktober 2021. 
2. Bilaga 1. Nyttjanderättsavtal 
3. Bilaga 2. Karta över området 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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§ 103  Dnr 2021/131 

 

Godkännande av granskningsutlåtande och beslut om 
antagande av ändring av detaljplan 193 och 214 i 
Dröverka 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
1. Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att godkänna 

granskningsutlåtandet för ändring av plan 193 och 214 enligt plan- och 
bygglagen (2010:900) 5 kap 17 § 

2. Kultur och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att anta ändring av 
detaljplan 193 enligt plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

3. Kultur och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att anta ändring av 
detaljplan 214 enligt plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 § 

Beskrivning av ärendet 
Området för planändringarna ligger i Dröverka, alldeles intill sjön Väsman i 
Ludvika kommun. Huvudsyftet är att öka byggrätterna inom 
bostadsfastigheterna i Dröverkaområdet. 

Samråd genomfördes från och med den 18 december 2020 till och med den 29 
januari 2021. Under samrådet kom det in 29 yttranden varav 24 med 
synpunkter och fem utan erinran. 

Granskning har genomförts och pågick från den 18 juni till och med den 28 juli 
2021. Av inkomna yttranden var sju med synpunkter och fyra utan erinran. 

Samrådsyttranden föranledde ändringar i planärendena på några punkter inför 
granskningen. Detta har gjort att antalet negativa synpunkter har minimerats i 
granskningsskedet.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2021. 
2. Bilaga 1 – Planbeskrivning ändring plan 193 
3. Bilaga 2 – Planbeskrivning ändring plan 214 
4. Bilaga 3 – Plankarta ändring plan 193 
5. Bilaga 4 – Plankarta ändring plan 214 
6. Bilaga 5 - Granskningsutlåtande 
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______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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§ 104  Dnr 2021/329 

 

Planbesked för ändring av detaljplan för Rämsbyn 1:2 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att ge positivt planbesked 
rubricerat ärende, enligt Plan- och bygglagen (2010-900) 5 kap 2-5 §§. 

Beskrivning av ärendet 
Rämsbyn Fastigheter AB önskar att utöka byggrätten på fastigheten Rämsbyn 
1:2 för att kunna bilda nya tomter. 

Positivt planbesked innebär att kommunen avser att inleda en planläggning för 
rubricerat ärende i juni 2022, som beräknas leda till ett beslut att anta en 
detaljplan i juni 2023 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 10 november 2021. 
2. Begäran om planbesked. 
3. Checklista för planbesked. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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§ 105  Dnr 2021/857 

 

Rivning byggnader på fastigheten Ludvika 6:1, Gröna 
stigen 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att byggnaderna som finns 
markerade med 13 o 37 B på bilagan på fastigheten Ludvika 6:1 får rivas och att 
kostnaden får tas i befintlig budget 

Beskrivning av ärendet 
Längs med bäcken mellan Knutsbo tjärn och Marnäs tjärn finns det ett 
skogsområde där det finns 2 stycken förfallna stugor. Stugan som ligger vid 
Gröna vägen13 har brunnit under sommaren 2021 och risk för att allmänheten 
ska skada sig kan finnas. Kontakt har tagits med Ludvika polisen och de har 
gett klartecken att kommunen får riva byggnaderna och städa upp på platsen. 
Den person som nyttjade stugan tidigare avled 2003 och efter det har ingen 
skött om stugan. Då stugan står på ofri grund blir det kommunens ansvar att se 
till att rivningen utförs snarast möjligt. 

Den andra stugan nr 37 B som har förfallit ligger i skogskanten bakom 
Hagvägen. Denna stuga står också på ofri grund och kan utgöra en fara för 
allmänheten då den är i dåligt skick. 

På 90-talet revs ett antal stugor i samma område, då planen var att riksvägen 
skulle dras fram här. De här stugorna blev kvar och rivning skulle ske senare.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 18 november 2021. 
2. Kartbilaga 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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§ 106  Dnr 2021/851 

 

Yttrande gällande förslag till Dalarnas länsplan för 
transportsystemet 2022-2033 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att 
lämna yttrande gällande förslag till Dalarnas länsplan för transportsystemet 
2022-2033 till Region Dalarna, enligt bilaga. 

Beskrivning av ärendet 
Ludvika kommun har fått Region Dalarnas förslag till länsplan för 
transportsystemet 2022-2033 för yttrande. Under planperioden 2022-2033 ska 1 
048 mkr prioriteras för olika åtgärder i transportsystemet. Region Dalarna har 
haft ett antal förutsättningar att ta hänsyn till i framtagande av länsplanen: 

• Rv66 U länsgräns-Smedjebacken: Genomförande av objektet i sin 
helhet medger inte utrymme för Rv70 Särnaheden Idre.  

• Rv66 U länsgräns-Smedjebacken etapp 1: Genomförande av en första 
etapp med ca 250 mkr (kostnad avsatt i gällande länsplan) ger utrymme 
för Rv70 Särnaheden-Idre.  

• Inget ekonomiskt utrymme medges för gång- och cykelåtgärder och 
övriga trafiksäkerhetsåtgärder på det statliga vägnätet 2022-2025.  

• Ekonomiskt utrymme medges till statlig medfinansiering (50 %) för 
regional och lokal kollektivtrafik, trafiksäkerhets- och miljöåtgärder på 
det kommunala vägnätet och enskilda vägar.  

• Driftbidrag till icke statliga flygplatser (årligt fast bidrag inom 
länsplanen) 

Remissförslaget innefattar två huvudförslag (A och B) utifrån prioriteringar av 
nyinvesteringar/större ombyggnadsåtgärder i gällande länsplan.  

Förslag A och B är likvärdiga i stort. Den stora skillnaden i förslag A och B för 
hela planperioden ligger i åtgärderna RV 66 Västmanlands länsgräns – 
Smedjebacken etapp ett och två samt åtgärden RV70 Särnaheden – Idre. 

Förslag A omfattar RV 66 Västmanlands länsgräns – Smedjebacken etapp ett 
och RV70 Särnaheden – Idre. 
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Förslag B omfattar RV 66 Västmanlands länsgräns – Smedjebacken etapp ett 
och två, men inte RV70 Särnaheden – Idre. 

I kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningens förslag till yttrande anser 
förvaltningen att fokus i Region Dalarnas länsplan för transportsystemet 2022-
2023 bör ligga på trafiksäkerhet och regional utveckling. Det omfattar att 
möjliggöra för fler att använda kollektivtrafik samt gång- och cykel som 
transportmedel. 

Förvaltningen anser att planen inte bidrar till att uppfylla Sveriges klimatmål. 
Det saknas medel för att göra viktiga investeringar i hållbara transporter, bland 
annat kollektivtrafik, gång- och cykeltrafik samt andra åtgärder för minskad 
klimatpåverkan. 

Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår att Ludvika kommun 
ställer sig bakom alternativ B. Förvaltningen anser även att sträckan 
Smedjebacken-Ludvika längs väg 66 bör prioriteras. Förvaltningen anser även 
att tidigare genomförda åtgärdssvalstudier, bland annat i Fredriksberg och 
Grängesberg bör genomföras – för att öka trafiksäkerheten och tillgängligheten 
på dessa sträckor. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 19 november 2021. 
2. Bilaga 1 – Yttrande 
3. Bilaga 2 – Förslag till länsplan för transportsystemet 2022-2033 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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Yttrande över remiss: Förslag till Dalarnas länsplan 
för transportsystemet 2022-2033 

Sammanfattning 
Ludvika kommun har fått Region Dalarnas förslag till länsplan för 
transportsystemet 2022-2033 för yttrande.  

Allmänna synpunkter 
Ludvika kommun anser att fokus i Region Dalarnas länsplan för 
transportsystemet 2022-2033 bör ligga på trafiksäkerhet och regional utveckling.  

Det omfattar även att möjliggöra gång- och cykeltrafik i större utsträckning så 
att till exempel företagens anställda har större möjligheter att på ett 
klimatanpassat och klimatsmart sätt ta sig till och från sina arbeten. 

Ludvika kommun anser att planen inte bidrar till att uppfylla Sveriges 
klimatmål. Hur vi i regionen transporterar oss är en bidragande faktor till om vi 
kommer nå målen eller ej. Det saknas medel för att göra viktiga investeringar i 
hållbara transporter, bland annat kollektivtrafik, gång- och cykeltrafik samt 
andra åtgärder för minskad klimatpåverkan. 

I förslaget till länsplan avsätts det endast 7 miljoner till busshållplatser för hela 
planperioden. Tyvärr är dessa medel inte prioriterade förrän 2026-2029 vilket 
betyder att inga regionala busshållplatser kan åtgärdas förrän om tidigast fem år. 
Detta försvårar omställningen till att få fler invånare i regionen att välja 
kollektiva färdmedel. Ludvika kommun efterfrågar mer medel och att dessa 
medel prioriteras efter kollektivtrafikens behov i samråd med 
kollektivtrafikförvaltningen. 

Ambitionen som regionen lyfter om en satsning på gång- och cykelåtgärder 
stämmer inte i realiteten utifrån hur mycket resurser nyinvesteringar i väg får i 
planen. Dessa är kostnadsdrivande och gör så att gång- och 
cykelåtgärdsinsatserna får en mycket mindre andel av medlen jämfört med 
vägobjekten. För att stärka upp steg 1-, 2- och 3-åtgärder ytterligare så kan en 
omfördelning av medel för drift av flygplatser ske till gång- och cykelinsatser. 
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Det är problematiskt att medel för tillgänglighet- och trafiksäkerhetsåtgärder 
ligger så långt fram i planen. Det är denna typ av åtgärder som medborgare 
oftast efterfrågar när de är i kontakt med kommunen gällande trafikfrågor. 
Dessa medel bör tidigareläggas för att möjliggöra ett mer aktivt arbete med 
överföring till hållbara transporter samt ett mindre antal skadade i trafiken. 

Eftersom förordningen om länsplaner (1997:263), gör det svårt för Regionen 
att äga och driva processer/projekt för enbart steg 1-åtgärder (påverkan på val 
av transportsätt) så finns det i förslaget till länsplan inga utpekade sådana. 
Finansiering av steg 1-åtgärder med statliga medel från länsplanen medges dock 
under själva genomförandet av en åtgärd. Ludvika kommun anser därför att 
regionen presenterar och exemplifierar vilka åtgärder som ska sättas in i 
respektive projekt som ligger som förslag i länsplanen.  

Specifika synpunkter 
Ludvika kommun förordar förslag B av de två förslag Region Dalarna 
presenterat. Objekt väg 66 mellan Smedjebacken och Fagersta, Oti bör 
genomföras i sin helhet inom planperioden. Detta objekt ger enligt 
Trafikverkets beräkningar mest samhällsekonomisk nytta för hela regionen. Det 
ger även ökade pendlarmöjligheter i Bergslagsregionen och vidare, förkortade 
restider för turisttrafiken mot bland annat Säfsen och Sälen samt möjligheter 
för att lättare locka kvalificerad arbetskraft till vår region. 

Ludvika kommun anser även att sträckan Smedjebacken-Ludvika längs väg 66 
(etapp 3) bör prioriteras. Det är en pulsåder för pendling mellan kommunerna 
och är viktig för näringslivets möjligheter till utveckling och 
kompetensförsörjning. Denna sträcka behöver därför prioriteras och komma in 
i planen – gärna med medel från nationell plan gällande mötesseparering. 

Ludvika kommun föreslår att gång- och cykelåtgärderna mellan Marnäs och 
Harnäs lyfts ur projektet och genomförs separat och i ett tidigare skede.  

Ludvika kommun vill också lyfta vikten av att satsa på mindre 
investeringsåtgärder på Bergslagspendeln, utöver förstärkt drift och underhåll. 
Dessa investeringsåtgärder bör dock främst finansieras från nationell plan.   

Ludvika kommun har tillsammans med Trafikverket och Region Dalarna 
genomfört två åtgärdsvalsstudier, vilka inte behandlas i förslaget till ny länsplan. 

I den redan genomförda åtgärdsvalsstudien för Grängesberg (TRV 
2013/70760) föreslås det att en ny gång- och cykeltunnel anläggs under 
Bergslagsbanan för att öka tillgängligheten och trafiksäkerheten för framförallt 
skolbarn. Denna åtgärd ser vi som en viktig del i arbetet för säkrare skolvägar i 
kommunen och prioriterar denna främst bland de åtgärdsvalsstudier som 
genomförts de senaste åren. Vi anser att det bör avsättas medel för detta 
projekt under planperioden.  

Den andra åtgärdsvalsstudien som tidsmässigt i planen inte fastställts för 
åtgärder är Fredriksberg-Säfsen (TRV 2015/78116). I denna studie föreslås ett 
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antal åtgärder för ökad tillgänglighet och trafiksäkerhet längs med väg 245. Vi 
anser att det bör avsättas medel även för dessa åtgärder. Vi anser att åtgärderna 
i Fredriksberg tidsätts i planen. 

Som nummer tre av kommunens prioriterade genomförda åtgärdsvalsstudier 
ligger gång- och cykelåtgärder mellan Marnäs och Harnäs som vi ovan redan 
nämnt föreslås lyftas ur projektet etapp tre på sträckan, Smedjebacken- Ludvika 
och genomförs separat och i ett tidigare skede.  

På fjärde plats prioriterar Ludvika kommun de föreslagna gång- och 
cykelåtgärderna mellan Ludvika och Hagge (Smedjebackens kommun).  

Kommunen vill även lyfta behovet av en Åtgärdsvalsstudie för v 66/v 245, 
Grangärde-Sunnansjö-Stensbo där brister finns för oskyddade trafikanter, 
framför allt barn, besöksnäring och rekreation.  

 

"[Ordförandes/delegatens namn]" 
"[Titel]" 

Johanna Ingre 
Planeringschef 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 107  Dnr 2021/870 

 

Vision Fredriksberg 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden ger kultur- och 
samhällsutvecklingsförvaltningen i uppdrag att i visionsarbetet för Fredriksberg 
använda redan befintligt underlag för åtgärder enligt föreslagen åtgärdslista. 

Beskrivning av ärendet 
Fredriksberg har under åren varit mål för ett flertal medborgardialoger och 
utredningar. Efter genomgång av gamla dokument som sträcker sig från 2001 
fram till idag går det få en tydlig bild av hur fredriksbergsbor vill se sin bygd 
utvecklas. Fokus och resurser bör därför läggas på faktiska åtgärder som finns 
sammanställda i en åtgärdslista. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2021. 
2. Bilaga 1 – Åtgärdslista 
3. Bilaga 2 – Vision Fredriksberg – Sammanställning av tidigare dokument 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(2) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 108  Dnr 2021/869 

 

Informationskampanj för mellanstadieskolorna inom 
hållbarhet 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
1. Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen beslutar att sponsra 

informationskampanjen inom miljö och hållbarhetsfrågor gentemot 
skolorna i Ludvika kommun tillsammans med medsponsorerna för åren 
2022-2023.  

2. Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen beslutar att årligen tacka 
sina medsponsorer med ett diplom för att de vill vara med och stötta 
våra barn och unga i arbetet med att få in hållbarhet i skolan. 

3. Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen ska genomföra minst en 
tävling inom hållbarhetsområdet i skolorna där nämnden får vara med 
och utse vinnaren. 

Beskrivning av ärendet 
Ludvika kommun har tidigare haft ett miljöstipendium som kan sökas av 
skolklasser i Ludvika kommun. Målet med stipendiet är att uppmuntra till 
fortbildning inom natur och miljöområdet. Intresset i skolorna att söka 
miljöstipendium har varit lågt och till stor del söktes stipendiet av skolor som 
redan är engagerade. 
Ludvika kommun har en tydlig ambitionsinriktning i de kommunövergripande 
målen 2021-2025 där kommunfullmäktige tydliggör att de vill att Ludvika 
kommun ska vara en hållbar kommun och en av landets bästa skolkommuner. 
För att svara upp mot dessa mål föreslog Verksamhetsområde Planering 2017 
att använda dessa medel på en annan alternativ åtgärd för att få större och 
bredare effekt. Förslaget innebar en informationssatsning riktad till årskurs 4,5 
och 6 för att se om vi kunde få bättre effekt för samma pengar.  
Läromedel har använts där man integrerat miljöfrågor med den befintliga 
läroplanen så att arbetet med miljö och hållbarhet stärkts upp och hjälpt skolan 
i arbetet med miljöundervisning och måluppfyllelse. För att säkerställa att 
pengarna går till satsningar som ger effekt utvärderar vi satsningen vartannat år. 
Den genomförda utvärderingen efter den senaste utgåvan 2020/2021 visar att 
totalt 1083 elever omfattas av skolmaterialet. De skolor som tackat ja till att 
använda skolmaterialet är: Sunnansjö, Blötberget, Björkås särskola, Kyrkskolan, 
Fredriksbergsskolan, Håksbergs skola, Solviksskolan, Nyhammars skola, 
Knutsbo skola, Junibacken, Lorensbergaskolan, Sörviks skola och Brunnsvik 
folkhögskola.  
Företaget bakom Natur- och miljöboken tillsammans med Miljömärkningen 
Svanen och Håll Sverige Rent anordnar nationella hållbarhetstävlingar och på 
temat ” en uppfinning som ska hjälpa oss att nå de globala målen till år 2030” 
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vann årskurs 5 i Lorensbergaskolan en hedersam tredjeplats med sitt bidrag. Se 
bilaga 1. 
Medsponsorer till informationssatsningen i Ludvika kommun är VB Energi, 
WBAB, Dalarnas Försäkringsbolag och Spendrups.  

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnad 30 000 kr/år 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2021. 
2. Lorensbergaskolans åk 5 bidrag till nationella tävlingen 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(2) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 109  Dnr 2021/24 

 

Utnämning av Kobbanpriset 2021 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott lämnar ärendet vidare 
till nämnden utan förslag till beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Idrottsstipendiet, Kobbanpriset, delas ut till lovande enskild idrottare eller 
förening hemmahörande i Ludvika kommun. Stipendiet är på 10 000 kronor 
och delas ut årligen av kultur- och samhällsutvecklingsnämnden. Föreningarna 
nominerar stipendiater. 
Nominerade kandidater till Kobbanpriset är: 
 
CSK Ludvika nominerar Anton Olstam 
Motivering:  

Anton är en duktig kille som genom sitt ödmjuka sätt är en stor förebild och 
inspiration för våra ungdomar i klubben och när han inte är ute och 
representerar Ludvika ute i världen så är han assisterande tränare i våra 
träningsgrupper. Anton tävlar i moutainbikedisciplinen XCE (Cross Country 
Elimination). De senaste veckorna har han bland annat tävlat i världscupen i 
Nederländerna, där han kom två, samt i landslagsdräkt på VM i Österrike där 
han tog brons. I skrivande stund är han på väg till Tyskland för ännu en 
världscuptävling i våra klubbfärger. Vi tycker att Anton är en klockren kandidat 
till Kobbanpriset och hoppas att det kan bistå honom i hans satsning mot att bli 
världsmästare. 

Ludvika Bridgeklubb nominerar Filip Asplund Sivelind 
Motivering:  

12-åriga Filip Asplund Sivelind är så intresserad av bridge att han redan som 8-
åring spelade hemmabridge när han bodde med familjen i Brunei. Som 9-åring 
gick han nybörjarkurs i bridge i Ludvika Bridgeklubb och han har utvecklats till 
at bli ungdomslandslagsspelare idag. Han kvalificerade sig för nybörjar-SM i 
bridge 2019 och där gick han fram som en ångvält under Brigefestivalen med 
framgångar såsom SM-silver samt etta respektive två i sidotävlingarna. Under 
eventet utses även festivalens handikapplirare, där de bästa resultaten räknas in 
och där lyckades Filip placera sig överst. Hösten 2019 blev Filip uttagen i 
landslaget för att spela VM i Italien för yngre juniorer, upp till 16 år, men 
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pandemin kom emellan. Filip får dock behålla sin plats i landslaget. Eftersom 
pandemin drabbat oss alla så har Filip nu fått spela flera matcher på internet där 
han har ingått i olika bridgelag. Han lägger ner flera timmar på träning via 
internet och spelar bland annat med sin nya partner som bor i Stockholm. Han 
spelar även med mormor Margot och morbror Daniel samt att han har spelat 
med Markus Moe från Norge. Den 17 maj 2021 vann Filip tillsammans med 
Moe från Norge en större bridgeturnering med 148 deltagare från hela landet. I 
norsk tidning står det tidernas yngste bridgevinnare. Nu spelar Filip bridge varje 
dag på olika sätt, men tycker det är roligast att spela live. Bridge passar alla 
åldrar. Bridge är som att lösa gåtor, hitta problemlösningar, utveckla strategier 
med mera. Filip utvecklas genom att lyssna på och spela med bättre spelare. 
Filips mål är att bli världsmästare i bridge. Världens svåraste kortspel. På 
fritiden spelar Filip fotboll och innebandy och där har han massor med 
kompisar. Filip satsar även på skolan. Gillar matte, idrott, geografi, religion och 
historia mest. Han är även bra på engelska, då han gått engelsk skola i några år. 
Det är ju bra när han ska tävla utomlands. Nu när restriktionerna trappas ner 
kommer Filip att delta på många tävlingar framöver, så håll utkik, då kommer 
han att vara bland de främsta juniorerna i Sverige.  

Medborgare nomineringar Väsman Vinter Arena: 
Motivering: 

Här vill jag nominera Väsman Vinter Arena. Gänget bakom projektet har 
verkligen lyft Ludvika under vinterhalvåret. Fina dagar myllrar det av folk som 
motionerar på såväl Väsman som Burtjärn.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2021. 

2. Inskickade nomineringar. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 

20



 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 110  Dnr 2021/706 

 

Återrapport av uppdrag att utreda - En väg in för 
föreningar 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att uppdra till 
verksamhetsområdet fritid och idrott samt kultur och ungdom att starta upp 
projektet med slutredovisning senast den 31 december 2022.  

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen gav kultur- och samhällsutvecklingsnämnden i uppdrag den 
10 augusti 2021, §150, att leda ett kommunövergripande projekt med namnet 
”En väg in för föreningar”. Syftet med projektet är att utreda behoven och 
genomföra en upphandling av ett nytt boknings- och bidragssystem samt 
föreningsregister alternativt utveckla en egen e-tjänst inom ramen för 
kommunens e-tjänsteplattform.  

Bakgrunden till uppdraget är att Ludvika kommun beviljar många olika former 
av bidrag till föreningar och att bidragen hanteras av olika nämnder. 
Förnärvarande ansöker en del föreningar digitalt, andra via formulär på 
kommunens webbplats eller per post.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 2 november 2021. 

2. Uppdrag från kommunstyrelsen 2021-08-10 § 150. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 111  Dnr 2021/802 

 

Antagande av policy "Former för medborgardialog” i 
Ludvika kommun 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att göra svaret på remiss 
angående ”Former för medborgardialog i Ludvika kommun” till sitt och skicka 
det vidare till Kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 12 oktober 2021, §88, att sända 
policyn ”Former för medborgardialog i Ludvika kommun” på remiss till 
samtliga nämnder. Kultur- och samhällsbyggnadsnämnden lämnar sitt yttrande 
på remissen. 

Kultur- och samhällsförvaltningen ställer sig bakom remitterad policy. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 24 november 2021. 
2. Remiss av policyn Former för medborgardialog i Ludvika kommun 
3. Former för medborgardialog i Ludvika kommun, förslag till policy 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 112  Dnr 2021/894 

 

Drift-, underhålls- och nyttjanderättsavtal, Cassels 
donation 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden beslutar att godkänna tecknande 
enligt bilagt förslag av ett 10 årigt avtal mellan Ludvika kommun och Stiftelsen 
E Cassels Arbetarefond om drift-, underhåll och nyttjanderätt av Cassels 
donation. 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen har som intension att teckna ett 10 årigt avtal med stiftelsen E 
Cassels Arbetarefond  där stiftelsen upplåter till Ludvika kommuns 
förvaltningar och bolag att vid behov nyttja Cassels mötes- och 
konferenslokaler med tillhörande teknisk utrustning. Avtalet reglerar även nivån 
på ersättning för kostnader av drift och underhåll av byggnaden Cassels 
donation i Grängesberg. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 24 november 2021. 
2. Förslag till avtal mellan Ludvika kommun och stiftelsen E Cassels 

Arbetarefond. 
______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 113  Dnr 2021/106 

 

Uppföljning av plan för intern kontroll 2021 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden godkänner uppföljning av plan för 
intern kontroll 2021, enligt bilaga 1 och bilaga 2 daterade den 25 november 
2021. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen fastställde i oktober 2020 en plan för kommunövergripande 
intern kontroll för 2021 med tre gemensamma kontrollpunkter som alla 
nämnder och helägda bolag ska följa upp. 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden har också fastställt en egen plan för 
intern kontroll 2021, med en (1) nämndspecifik kontrollpunkt som också ska 
följas upp. 

Senast den 31 januari 2022 ska nämnderna och bolagen till kommunstyrelsen 
rapportera sina uppföljningar av 2021 års planer och kontrollpunkter. 

I flertalet fall visar kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningens uppföljning 
att det inte finns några anmärkningar, men det finns också några exempel på 
brister. Exempelvis finns vissa brister i efterföljandet av den nämndspecifika 
kontrollpunkten. För den konstaterade bristen har förvaltningen redan vidtagit 
vissa förbättringsåtgärder och avser att vidta fler åtgärder under 2022. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 25 november 2021. 

2. Uppföljning av Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens plan för 
intern kontroll med kommungemensamma kontrollpunkter för 2021, 
daterad den 25 november 2021 

3. Uppföljning av Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens särskilda 
plan för intern kontroll med nämndspecifika kontrollpunkter för 2021, 
daterad den 25 november 2021. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(2) 

2021-12-02 
 

  

Kultur. och samhällsutvecklingsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 114  Dnr 2021/785 

 

Fastställande av intern kontroll 2022 för kultur- och 
samhällsutvecklingsnämnden 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden fastställer plan för intern kontroll 
2022, enligt bilaga 1 och bilaga 2 daterade den 15 november 2021. 

Beskrivning av ärendet 
Kultur- och samhällsutvecklingsförvaltningen föreslår en plan för intern 
kontroll år 2022. Planen omfattar följande nämndspecifika kontrollpunkt:  

1. Kontroll att hänvisning av telefonanknytning och aktivering av autosvar för 
inkommande mejl följer godtagbar servicenivå till invånarna och medarbetare när 
medarbetare inte är anträffbar. 

Förslaget har föregåtts av en riskanalys i förvaltningens ledningsgrupp, där 
risker och tänkbara kontrollpunkter har inventerats, kvantifierats och 
prioriterats.  

Planen anger också hur de kommungemensamma kontrollpunkterna från den 
kommunövergripande planen ska följas upp: 

1. Följs lagens krav och den praxis som finns för utlämning av allmänna handlingar? 

2. Efterlevs delegationsordningar när beslut fattas? 

Intern kontroll ska ses som ett verktyg för att styra, utveckla och förbättra 
verksamheten så att lagar, förordningar och övriga föreskrifter följs, men också 
så att de av fullmäktige fastställda målen för verksamhet och ekonomi nås. 
Intern kontroll handlar därmed om tydlighet, ordning och reda. Det handlar om 
att säkra att det som ska göras blir gjort, på det sätt som det är tänkt 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse daterad den 15 november 2021. 
2. Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens plan för intern kontroll med 

kommungemensamma kontrollpunkter 2022, daterad den 15 november 
2021. 

3. Kultur- och samhällsutvecklingsnämndens särskilda plan för intern 
kontroll med nämndspecifika kontrollpunkter för 2022, daterad den 15 
november 2021. 
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4. Intern kontroll 2022, riskanalys genomförd i kultur- och 
samhällsutvecklingsförvaltningens ledningsgrupp den 15 november 
2021.  

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Akten 
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